



မဲးနံကိပ်ခီးခပ် ACWY ကသံပ်ဒီသဒါလာ 10တီကျိမိတဖၣ် အဂီၢ်

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢအကါဒိၣ် 2024

လီကျိပူၤတၢ်ပျဲၣ်န့ၢ်အခဲးတၢ်န့ၢ်ဘၣ်အီၤသ့ၤလၢကျိ ကသံပ်ဒီသ ဒါတဖၣ်အဂီၢ်လီၤ

မိၢ်ပၢ်ဒီးပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်တဖၣ်ဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ပျဲ
န့ၢ်အခဲးလၢအဝဲသ့ၣ် အဖီကျိကသံပ်ဒီသဒါ
လၢမၤညီန့ၢ်အသးတဖၣ်အဂီၢ်လၢလီၤ ကျိ
ပူၤသ့ဝဲမဲးအဝဲသ့ၣ်အိၣ်လၢ 10တီၤန့ၢ်လီၤ.

လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအါထီၣ်ဘၣ်ဃးဒီး
ကျိကသံပ်ဒီသဒါတၢ်ရဲၣ် တၢ်ကျိၤအဂီၢ်
န့ၢ်န့ၢ်လီၤကွၢ်မဲး [health.nsw.gov.au/
schoolvaccination](https://health.nsw.gov.au/schoolvaccination)

နကလိၣ်ဘၣ် -

1. န Service NSW တၢ်န့ၢ်လီၤ (log-in) အလၢအပူၤ
2. နၢၤဒီးန့ၢ်မိၢ်အမဲးဒိၣ်ခဲၣ်န့ၢ်ဂံၢ်(လၢသ့ခဲၣ်လီၤမ့ၢ်အိၣ် တခါဇီးန့ၢ်)
3. တီၤထီၣ်အဂီၢ်အလၢအပူၤလၢနဖီထီၣ်ဝဲဒၣ် 2024 န့ၢ်အပူၤ.

လၢတၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်လီၤကျိပူၤတၢ်ပျဲၣ်န့ၢ်ခဲး
အဂီၢ်န့ၢ်န့ၢ်လီၤကွၢ်မဲး [https://engage.
health.nsw.gov.au/engage](https://engage.health.nsw.gov.au/engage)

လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအါထီၣ်အဂီၢ် -





ခိပ်နှံသလိဦး (ACWY) ကသိပ်ဒီသဒါ

Meningococcal ACWY vaccination

မိပ်ပိတ်အဂီဝ်လိတ်ကစိပ်ကဘျီး

နယူစီးဝုလ်ဆူဂ်ချဟ့ဂ်လီကသိပ်ဒီသဒါတဖှ်, လာ တ်အုဂ်ကီန့ၤသးလာပုၤပျီၤဘိဘိတဖှ်အဂီဝ်လိတ်က လုၤဆူဂ်ချဒီးကသိပ်ကသိတ်ဟ့သ့ၣ်ညါမလိၤန့ၤတံၢ်ကိၤ ကးလာကိၤကသိပ်ဒီသဒါတံၢ်ရဲၣ်တံၢ် ကျဲပူၤလီၤ. လိၣ် ဘၣ်တံၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်မိပ်ပိတ်/ပုၤကဟ့ကယၢ်ကွၢ်ထွဲတံၢ်, တံၢ်ဆဲးစု ပနီၣ်ပျဲၣ်အခဲးလီၤ.

- ဆူမဲၣ်ညါအပတီၢ်တဖှ်လၢနဂီၢ် -
- ဖးတံၢ်ဂ့ၢ်တံၢ်ကျိၤလိတ်ကဘျီးအဝဲအံၤလီၤတံၢ်လီၤဆဲးတက့ၢ်.
 - နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးန့ၤမိတ်ကဆဲးဒီသဒါထီၣ်ဒါန့ၤ ACWY ကသိပ် ဒီသဒါ န့ၣ်, ဝံသးစူၤဟ့ၣ်ထီၣ်န့ၤတံၢ်ပျဲၣ်အခဲး လာလီၤကျိၤပူၤ, မ့တမ့ၢ်ဆူၣ်တံၢ် ပျဲၣ်အခဲးစးခိလိတ်ကွၢ်ဒီလၢနကိၤတက့ၢ်.
 - နမ့ၢ် တအဲၣ်ဒီးလာတံၢ်ကဆဲးန့ၤမိတ်ခိပ်နှံသလိဦး (ACWY) တံၢ် ဆါ ကသိပ်ဒီးသဒါဘၣ်ဒီး, တဘၣ်ဟ့ၣ်ထီၣ်, တံၢ်ပျဲၣ်အခဲးလိတ်ကွၢ် ဒီန့ၣ်တဂ့ၤ.

Q. ယကဘၣ်ဟ့ၣ်ထီၣ်တံၢ်ပျဲၣ်အခဲးလၢကိၤတံၢ်ဆဲးကသိပ်ဒီသဒါန့ၣ်ဒ်လဲၣ်.

- လာတံၢ်ကဟ့ၣ်ထီၣ်တံၢ်ပျဲၣ်အခဲးလၢလီၤကျိၤပူၤအဂီၢ်န့ၣ်နကလိၣ်ဘၣ် -
1. န Service NSW တံၢ်န့ၣ်လီၤ (log-in)အလၢအပဲၤ
 2. နဒီးန့ၤမိတ်ခိပ်နှံခဲၣ်နီၣ်ဂံၢ် (လာသ့ခံၤလိၣ်မ့ၢ်အိၣ် တခါဇံၤန့ၣ်)
- နမ့ၢ်, မ့တမ့ၢ်န့ၤမိတ်တအိၣ်ဒီးမဲဒိပ်ခဲၣ်ခဲးဘၣ်န့ၣ်, တံၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်တံၢ်ပျဲၣ် အခဲးသ့ ဒီးအဖါမ့ၢ်ခိဖျိလၢတံၢ်ဟ့ၣ်စးခိတံၢ်ပျဲၣ်အခဲးလိတ်ကွၢ်ဒီန့ၣ် လီၤ. (တံၢ်ဒီးန့ၢ် အံၤသ့ဝဲလၢတံၢ်ဟ့ၣ်အံၤလၢကိၤတဖှ်န့ၣ်လီၤ)

Q. ယထုးက့ၢ်ယတံၢ်ပျဲၣ်အခဲးသ့ၤ.

မိပ်ပိတ်တဖှ်ထုးက့ၢ်တံၢ်ပျဲၣ်အခဲးတဘျီဂ့ၤတဘျီသ့ဝဲတချုးတံၢ်ဆဲး န့ၢ်ကသိပ်ဒီ သဒါဒီးဘၣ်လီၤ.

အလီၤဖဲတံၢ်ဟ့ၣ်တံၢ်ပျဲၣ်အခဲးလၢလီၤကျိၤပူၤန့ၣ်, ဝံသးစူၤန့ၣ်လီၤဆူ Health NSW လီၤကျိၤတံၢ်ပျဲၣ်အခဲးအပဲၤတြီဖးဒိပ်လၢအအိၣ်ဒီး တံၢ်. ဘၣ်တံၢ်ဘၢဒီးလူၤ ပိၣ်ထွဲတံၢ်လၢအမၤနမၤတဖှ်လၢတံၢ်ထုးက့ၢ်န့ၣ်တံၢ်ပျဲၣ်အခဲးန့ၣ်တက့ၢ်.

အလီၤဖဲတံၢ်ဟ့ၣ်တံၢ်ပျဲၣ်အခဲးလၢတံၢ်ပျဲၣ်အခဲးလိတ်ကွၢ်ဒီအဖီခိပ်န့ၣ်, ဝံသးစူၤ ကွဲးလိၣ်, မ့တမ့ၢ်ကိးယီၤဆူကိၤလၢတံၢ်ကဒုးသ့ၣ်ညါကိၤဖဲ အမံၤ, ကိၤအတီၤဒီးကသိပ် ဒီသဒါတဖှ်လၢအဘၣ်ယးဒီးတံၢ်ထုး ကဒါက့ၢ်လၢတံၢ်ပျဲၣ်အခဲးန့ၣ်တက့ၢ်.

Q. ခိပ်နှံသလိဦးတံၢ်ဆါန့ၣ်မန့ၣ်လဲၣ်.

ခိပ်နှံသလိဦးတံၢ်ဆါအံၤမ့ၢ်တံၢ်ဆါလၢတကဲထီၣ်သး ကြိကြိဘၣ်, ဘၣ်ဆၣ်မ့ၢ်တံၢ်ဆါဘၣ်ကူဘၣ်ဂံၢ်အနးတ ကလုၤလၢကဲထီၣ်ခိပ်နှံသလိဦး (ခိပ်နှံဖဲးသွံးကျိၤ ဒီးန့ၢ်ဘိမိပ်ပိတ်တံၢ်) ဒီး/မ့တမ့ၢ်ကဲထီၣ်စဲးတံး စံမံယၢ် (တံၢ်စုၣ်တံၢ်ပျဲၣ်လၢသ့ၣ်ပူၤ) န့ၣ်လီၤ.

ခိပ်နှံ သလိဦးတံၢ်ဆါပနီၣ်တဖှ်ဖျါထီၣ်တလီၤတံၢ်ဝဲဒၣ်သ့ၣ် သ့ၣ်ဘၣ်ဆၣ် ကပၢ်ယုၣ်ဝဲဒီးလိၣ်ခိပ်ကိၤထီၣ်သတူၢ်ကလၢ, တံၢ်ခိပ်ဆါ, ကိၤဘိဆိၣ်ထီ, ဃံ ကမဲၣ်ဆါ, တံၢ်က ပြုထီၣ်ဒီးအဂီၤလုးအဖီဖဲတဖှ်မ့တမ့ၢ်တံၢ်ဟ့ၣ်ပူၤ ထီၣ်, တံၢ် တမ့ၢ်တလၢဘၣ်ဒီးတံၢ်ကပီၤကပြုၤတဖှ်, သးကလဲၤဒီးဘျီးထီၣ်သတူၢ်ကလၢတဖှ် သ့ၣ်သ့ၣ်လီၤ.

တုၤထီၣ်ဘးပုၤ10မုၢ်ကယၢ်လၢဒီးန့ၢ်ခိပ်နှံသလိဦးတံၢ် ဆါတဖှ်န့ၣ်သံဝဲဒၣ်လၢ န့ၢ်ဘၣ်တံၢ်ကူစါယါဘျီလၢက သိပ်မၤသံတံၢ်ဟ့ၣ်လၢအကြးအဘၣ်ဒၣ်ကယၢ်, ဒီးပုၤလၢအမူတုၣ်တဖှ်ကအိၣ်တံၢ်ဒီးတံၢ်ဆါဘၣ် ဘူအသးလၢပိၣ်ထွဲထီၣ်အခံ ယံၣ်ယံၣ်ထၢထၢတဖှ်သ့ၣ်သ့ၣ်လီၤ.

Q. ခိပ်နှံသလိဦးတံၢ်ဆါသလံၣ်လီၤအသးဒ်လဲၣ်.

ခိပ်နှံသလိဦးဘဲးထံရံၤယၢ်အယၢ်လဲၤခိၣ်ပုၤတ ဂၢဒီးတဂၢအဘၣ်စါခိဖျိထုး ပူၤထံအဟဲလၢနီၤစုဒီးကိၤယုၤဘိအလီၤခိတပလီၤ. တံၢ်အံၤညီၣ်လိၣ်ဒၣ်တံၢ် အိၣ်ဘူးအိၣ်တံၢ်ဒီးတံၢ်ဘၣ်ဒွဲးဘၣ်ဒွဲးလိၣ်သးယံၣ်ယံၣ်ထၢထၢဒီးပုၤလၢအိၣ်ဆူၣ် အိၣ်ချူၤဂ့ၤတဂၢလၢအစိၣ်ခိဘဲးထံယၢ်အယၢ်န့ၣ်လီၤ. တံၢ်အဒိတခါလၢ 'တံၢ် အိၣ်ဘူးအိၣ်တံၢ်ဒီးတံၢ်ဘၣ်ဒွဲးဘၣ်ဒွဲးလိၣ်သးယံၣ်ယံၣ်ထၢထၢ' န့ၢ်မ့ၢ်တံၢ်အိၣ်လၢ ဟံၣ်တဖျါန့ၣ်ပူၤမ့တမ့ၢ်တံၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ပုၤလၢလိၣ်သးန့ၣ်လီၤ. ခိပ်နှံသလိဦးဘဲးထံရံၤ ယၢ်တသလံၣ်လီၤသးညီညီဘၣ်လၢပုၤတဂၢဆူအဂၢအအိၣ်ဘၣ်, ဒီးဘဲးထံရံၤ ယၢ်တမူၤဂ့ၤဘၣ်လၢပုၤကညီအနီၣ်ခိအချၢဘၣ်လီၤ.

Q. ကသိပ်ဒီသဒါတဖှ်မၤတံၢ်ခိလဲၣ်ခိလဲၣ်.

ကသိပ်ဒီသဒါတဖှ်မၤတံၢ်ခိဖျိတံၢ်ထီၣ်ဟူးထီၣ်ဂံၢ်ထီၣ်နီၣ်ခိတူၢ်ဆါတံၢ်ဆါကွၢ်ဂီၤ ကရူၢ်လၢတံၢ်ဒုးဆါတံၢ်ဆါအ ယၢ်နီၣ်နီၣ်တဖှ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤလၢဒီးန့ၢ်တုၣ်လံကသိပ် ဒီသဒါမ့ၢ်ဘၣ်ဒွဲးလိၣ်သးဒီးတံၢ်ဆါအယၢ်တဖှ်အံၤန့ၣ် ဒီး, အဝဲသ့ၣ်တံၢ်တူၢ်ဆါ တံၢ်ဆါကွၢ်ဂီၤကရူၢ်န့ၣ်ခိဆါကဒါက့ၢ်တံၢ်ကန့ၢ်အါထီၣ်လုၤတူၢ်လုၤတီၤ, လၢတံၢ်ဒီး သဒါန့ၢ် တံၢ်ဆါယၢ်တံၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်ပသီထီၣ်မ့တမ့ၢ်တံၢ်မၤစူၤလီၤတံၢ်ဆါအတံၢ်ဟဲ နးထီၣ်ဒိပ်ထီၣ်န့ၣ်လီၤ.

Q. ခိုနှင်သလိဦး ACWY ကသံဉ်ဒီသဒါအသဟိတ်တု၊ လီတီလီထဲလဲန့.

တဘျီဂီခိုနှင်သလိဦး ACWY ကသံဉ်ဒီသဒါကျိကျိအံအသဟိတ်တု၊ လီတီလီထဲလဲန့မလကဒီသဒါခိုနှင်သလိဦးလွံကလုာ်အံန့လီ. ကသံဉ်ဒီသဒါအံတဒီသဒါန့ခိုနှင်သလိဦးတံဆိကထီဉ်အသးလ၊ B အကလုာ်ဘဉ်န့လီ.

Q. မတကြးအဒိးဆဲးဒီသဒါအသးလကသံဉ်န့လဲန့.

အတီ 10ကံဖဲခဲလဲာ်လီတီထီကံတဖဉ်ဒီး၊ ကံဖဲအသးန့ 15-19န့လီအမလီတံလဲအဲကလံးကျိတီလုတုလုတီ၊ အဝဲလီတဖဉ် - ကြးဆဲးကသံဉ်ဒီသဒါလကတြိဆါခိုနှင်သလိဦးတံဆိကရံ A, C, W ဒီး Y န့လီ.

Q. မတကြးဒီးကသံဉ်ဒီသဒါလဲန့.

ခိုနှင်သလိဦး ACWY ကသံဉ်ဒီသဒါန့တကြးတံဆဲး န့ပုလုအအိဉ်ဒီးတံတဘဉ်လိာ်သးဒီးအဝဲသ့န့မလ -

- ပိာ်ထွဲထီဉ်အခဲဒီးအပူကွံာ်တဘျီခိုနှင်သလိဦးကသံဉ်ဒီသဒါ
- ပိာ်ထွဲထီဉ်အခဲဒီးတံအကျိကျဲသးတမံလဲာ်လဲာ်လကသံဉ်ဒီသဒါပူ (အိဉ်လကစရီပူလုအမီလဲာ်လီ)

ပုလုအိဉ်ဒီးတံသ့ညါပာ်စါအဘဉ်ဒီဘဉ်ထံးညီဒီးကိာ်ယုာ်ဘိဉ်အယဉ်န့တကြး တံဆဲးန့အံခိုနှင်သလိဦး ACWY ကသံဉ်ဒီသ ဒါယုာ်ဒီးကသံဉ်တံဒုးကဲထီဉ် အံလုာ်ပုာ်စါစုာ်ကီးဘဉ်လီ.

Q. အနီဖိဉ်လဲးစံး (anaphylaxis) အံမန့လဲန့.

အနီဖိဉ်လဲးစံးအံမံတံအတဘဉ်လိာ်သးအန့မဂ်အတံခီဆါလိာ်သးလုဒးအိဉ်ထီဉ်တံတနီဉ်ထီဉ်ကုးသးဒီးတံသံ လုာ်တမံတယါဘျီအံချ့ ချ့ဘဉ်န့လီ.

တံန့တကဲထီဉ်အသးညီညီဘဉ်ဖဲတံဆဲးကသံဉ်ဒီသဒါဝဲအလီခဲန့ဘဉ်လီ. ကံကသံဉ်ဒီသဒါန့စံကသံဉ်သရဲဉ်မုာ်တဖဉ်တံဟ့ဉ်ပာ်တံသိဉ်လီလုာ်ပုာ်ပုာ်လုာ်တံကူစါယါဘျီအနီဖိဉ်လဲးစံးအဂီန့လီ.

Q. ယဖိဒီးန့ဘဉ်တုာ်လဲခိုနှင်သလိဦး ACWY ကသံဉ်ဒီသဒါတမ့ဘဉ်န့.

ခိုနှင်သလိဦး ACWY ကသံဉ်ဒီသဒါန့ဘဉ်တံဒုးပာ်ယုာ်အံလုာ်ဒီကလုာ်ကသံဉ်ဒီသဒါတံရဲဉ်တံကျဲအပူလုာ်ဖဲသ့လုာ် အသးန့ပုာ်ထီဉ် 12လီစးထီဉ်လုာ်လုာ် 2018တဖဉ်အဂီန့လီ. ဘဉ်သ့သ့န့ဖိဒီးန့ဘဉ်ခိုနှင်သလိဦးကသံဉ်ဒီသဒါ C လုာ်တြိဆါထဲခို န့သလိဦး C တမံဧါန့လီ.

ကံဖဲနီဉ်ဂံာ်စုာ်လုာ်အိဉ်ဒီးတံဆုးတံဆါအလီလီဆီဆီ (ဒံသိးဒီးအကမိတအိဉ်မုတမ့တံတြိဆါတံဆါအဂီစါ) တဖဉ်တံကဆဲးန့တုာ်လဲအံကသံဉ်ဒီသဒါဝဲအံသ့သ့လုာ်အပူကွံာ်လီ. မ့ဆဲးဘဉ်တုာ်လဲဒီးဝဲသးစုာ်တုာ်ပိာ်သကဲဒီးန့ဒုာ်ဖဲထဲဖဲကသံဉ်သရဲဉ်မုတမ့စပဲဉ်ရဲဉ်လဲးကသံဉ်သရဲဉ်လုာ်မ့တံဆါကတီလုာ်တံဆါဆုာ်ထီဉ်ကသံဉ်ဒီသဒါ အံတခါလုာ်န့အဂီန့ဘဉ်လဲန့တက့.

Q. ယဖိဒီးန့ဘဉ်တုာ်လဲခိုနှင်သလိဦး C ကသံဉ်ဒီသဒါလီ - တံဒီးန့ဘဉ်ခိုနှင်သလိဦး ACWY ကသံဉ်ဒီသဒါန့ပူဖျဲးဒီးတံလီဘဉ်ယိဉ်ကစီဧါ.

ဖဲသ့အါတက့ကဒီးန့ဘဉ်ဝဲခိုနှင်သလိဦး C ကသံဉ်ဒီသဒါလုာ် ဖဲသ့ဆဲးဖဲ ကတီလီ.

လုာ်ထံကီတနီဉ်အပူ တံဟ့ဉ်ကုာ် ဟ့ဉ်ဖးဝဲလုာ်တံကဆဲးန့ပုာ်လိာ်ဘိဉ်လုာ်တံမဲဆုာ်ထီဉ်က သံဉ်ဒီ သဒါအဂီတခါ, ဒီး ACWY ကသံဉ်ဒီသဒါအံကဟ့ဉ်ထီဉ်တံ မဲဆုာ်ထီဉ်ကသံဉ်ဒီသဒါအဂီလုာ်ကဒီသဒါန့ခိုနှင်သလိဦး C တံဆါဒါအဒီသဒါန့တံဆါကလုာ် A, W ဒီး Y တဖဉ်အသး လီ. ဖဲသ့တနီဉ်ကဒီးန့ဘဉ်ဝဲတဘျီအဂီခိုနှင်သလိဦး C ကသံဉ်ဒီသဒါဖဲ 2015-2018န့အပူလုာ်တံချ့ခဲလိာ်သးဒီးတံတ ဆဲးကသံဉ်ဒီသဒါ, တ န့ဘဉ်စု (No Job, No Pay) အဂီ လီ. တံဆဲးတဘျီခိုနှင်သလိဦး ACWY ကသံဉ်ဒီသဒါအ ခဲအံလီန့ပူဖျဲးဒီးတံလီဘဉ်ယိဉ်န့လီ. တံအဲဒီးဒိဉ်န့အန့တက့န့တံကပာ် 4န့လုာ်ကသံဉ်တဘျီဒီးတဘျီအဘဉ်စါလုာ်ကဟ့ဉ်တံဒီသဒါအကြးကတံလုာ်တံဆါအကလုာ်ခဲလုာ်အဂီန့လီ.

Q. တံန့ပျါအဂုအဂုမန့တဖဉ်အိဉ်ဒါလကသံဉ်ဒီကဒါ အဝဲအံအဂီလဲန့.

ကသံဉ်ဒီသဒါအံန့တံဟ့ဉ်ကုာ်ဟ့ဉ်ဖးစုာ်ကီးပုာ်လုာ်ကျဲတံလုာ်ကလဲတံကုာ်တံအဂီလုာ်ပာ်ယုာ်ဒီးတံလဲခိဉ်တံလီဘဉ်ယိဉ်အဒိဉ်အမုာ်ကျဲလုာ်ဘဉ်ယးဒီးခိုနှင်သလိဦးတံဆါ, ပာ်ယုာ်ဒီးတံလဲဘျီဘိဉ်တံလုာ်ဝဲမဲးကန့လီ. ကသံဉ်ဒီသဒါအံန့တံဟ့ဉ်ကုာ်ဟ့ဉ်ဖးစုာ်ကီးပုာ်မဲတံဖဲတံမဲလီလီဆီဆီတဖဉ်အဂီ, ဒံသိးပုာ်လုာ်မဲတံဖဲတံဟ့ဉ်န့တံဆါဘဉ်ဝဲလီဒီးပုာ်အိဉ်ဒီးတံဆါလီလီဆီဆီတဖဉ်, ဒံသိးပုာ်လုာ်အကမိတအိဉ်တဖဉ်န့လီ.

Q. တံမန့တမံမဲလုာ်တံထာန့အါထီဉ်အါတဖဉ်ပာ်ယုာ်လုာ် (ACWY) ကသံဉ်ဒီသဒါပူလဲန့.

ကသံဉ်ဒီသဒါအပူဘဉ်သ့သ့ကပာ်ယုာ်ဒီးတြိဉ်မဲးတးမိ, စုာ်ခဲးစံ, ဒီးစိဉ်ဒိဉ်ယဉ်ခဲလိဉ်ရဲးန့လီ. တံထာန့အါထီဉ်အါတဖဉ်အံပာ်ယုာ် ဒုာ် ထဲစုာ်ကိာ်ဖဲလုာ်ကမဲ ၈၁ကသံဉ်ဒီသဒါအတံမဲမုတမ့မဲတံဒါကသံဉ်ဒီသဒါတုာ်ကယံအဂီလီ. တံတမံမဲလုာ်ထာန့ အါထီဉ်အါတဖဉ်အံပာ်ယုာ်ဒုာ်ထဲစုာ် ကိာ်ဒံသိးကမဲ ၈၁က သံဉ်ဒီး သဒါကမဲတံမုတမ့မဲတံဒါကသံဉ်ဒီသဒါန့တံတုာ်ကယံအဂီလီ.

Q. ကသံဉ်ဒီသဒါတဖဉ်အပူဖျဲးဒီးတံလီဘဉ်ယိဉ်လဲန့.

ကသံဉ်ဒီသဒါတံသူအံလုာ်အံးစုာ်ထွဲလယါပူတဖဉ်ပူဖျဲးဒီးတံလီဘဉ်ယိဉ်ဒီးကဘဉ်ဖျိထီဉ်တံပူဖျဲးဒီး တံလီဘဉ်ယိဉ်အတံသမံသမဲးလုာ်အသးဒိဉ်မး, တချးတံပူသူန့အဲးလုာ်တံကူစါယါဘျီကသံဉ်ပီးလီ တံပတံဆုာ် (TGA) ဒါဘဉ်လီ. အါန့အန့ TGA ကွံာ်ယုာ်ကွံာ်ဆဲးကသံဉ်ဒီသဒါအတံပူဖျဲးဒီးတံလီဘဉ်ယိဉ်တဘျီဖဲတံစးထီဉ်သူအံန့လီ.

တၢ်ပျဲးအခွဲးလၢ ခိၣ်န့ၣ်သလီၤညး (ACWY) ကသံၣ်ဒိသဒါအဂီၢ်



မိၢ်ပၢ်/ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်ကတၢၢ်မၤပုၤဝဲ. ဝံသးစ့ၤကွဲးလၢလံၤစံးကျဲးအပျၢၣ်ဒိၣ်ခိၣ်ပျဲးတၢ်သ့ထီၣ်ဒီးတၢ် အသုမုတမ့ၢ်အလီၤတက့ၢ်.

1. ကိၣ်မိၢ်ကျိၤအလၢအပုၤ

မံၤလီၤစၢၤ

မံၤဟ့ၣ်ယုၢ်

အိၣ်ပျဲးန့ၣ်သလီၤ

 / / 2 0

မ့ၢ်, ခွါ

ပိၣ်မ့ၢ်

ဆိကမိၣ်လီၤတၢ်တဘျီ

ဘၣ်/ပိၣ်မ့ၢ်ဒီးတမ့ၢ်ပိၣ်ခွါ

ဒီးတတမ့ၢ်/တၢ်တယၢၤ

ထီၣ်အိၣ်လီၤလီၤဆီဆီဘၣ်

မၤလီၤတီၤ

ကိၣ်အမံၤ

မံၢ်ဒိၣ်ခိၣ်နီၣ်ဂံၢ်

နီၣ်ဂံၢ်လၢနဖီမံၤအကပၤလၢ
အအိၣ်လၢမံၢ်ဒိၣ်ခိၣ်ခဲးအလီၤ

2. တၢ်အိၣ်ထုအိၣ်လၢတၢ်အိၣ်အသး

တမ့ၢ်ဘၣ် မ့ၢ်, ပုၤအဘိၣ်က့ၤန့ၣ်ဖိ မ့ၢ်, ထီၣ်ခဲးစုၤပုၤကိးဖိ မ့ၢ်, ပုၤအဘိၣ်က့ၤန့ၣ်ဒီးထီၣ်ခဲး စုၤပုၤကိးဖိခဲးမံၤလီၤ

3. နဂ့ၢ်နကျိၤအလၢအပုၤ - မိၢ်ပၢ်မုတမ့ၢ်ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်လၢအ ဖိးဒီးသဲးစး

ယဖးဒီးယန့ၢ်ပၢ်လၢတၢ်ဂၢ်အိၣ်ဟ့ၣ်ပၤစၢၤတၢ်ယးခိၣ်န့ၣ်သလီၤညး (ACWY) ကသံၣ်ဒိသဒါအတၢ်ကဲးကျဲးဒီးတၢ်ဘၣ်ဒိကဒါက့ၤသ့န့ၣ်လီၤ.

ယပျဲးအခွဲးလၢယဖိ, မံၤအိၣ်ပၤလၢထး, ကဒီးန့ၢ် ခိၣ်န့ၣ်သလီၤညး (ACWY) ကသံၣ်ဒိသဒါအဂီၢ်တၢ်လၢတဘျီအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

လၢယတၢ်သ့ၣ်ညါအိၣ်အမုၢ်အပူၤယန့ၢ်ပျဲးထီၣ်လၢယဖိ-

1. တအိၣ်ဒီးတၢ်တဘျီလိၣ်သးနးမးယိကဲထီၣ်ဂၢ်ခိဆၢလိၣ် သး, ပိၣ်ထွဲလိၣ်အခိးကသံၣ်ဒိသဒါတမံၤမံၤအယီၤလီၤ.
2. တအိၣ်ဒီးတၢ်ကဲထီၣ်သးညါလၢတၢ်တဘျီလိၣ်သးနးမးယိ လၢတၢ်အပၣ် ဃုၣ်တမံၤမံၤလၢကသံၣ်ဒိသဒါအပူၤ, လၢတၢ်ပုၤတၢ်ကျိၤ တၢ်ထၢန့ၣ်ပၤ တုၣ်လဲၤအသးလၢန့ၢ် ဒီးနဖီဂီၢ်လိၣ်ရၢလီၤကဘျီပုၤအသးန့ၣ်လီၤ.
3. တအိၣ်ဒီးဟူးသးဘၣ်.

မိၢ်ပၢ်/ ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်အမံၤ (အဒိ- JOHN SMITH)

ဟံၣ်လီၤအိၣ်ထံး (အဒိ- 5 SMITH LANE)

ဝုၢ်လီၤကစီၤ လိၣ်တၢ်ကစီၤနီၣ်ဂံၢ်

မိၢ်ဘဲလီၤတဲစိနီၣ်ဂံၢ် လီၤတဲစိနီၣ်ဂံၢ်အဂၢၤလၢတၢ်ဆဲးကျိးအဂ့ၢ်ဒိၣ်ကတၢၢ် (ပုၤဃုၣ်လီၤကစီၤနီၣ်ဂံၢ်အဒိ-02)

အံၤမု

မိၢ်ပၢ်/ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်အတၢ်ဆဲးစုပနီၣ်

နံၤသီ -

 / / 2 0 

